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I mještani Gornjeg Kraljevca u općini Hrašćina potpisuju peticiju 

protiv bazne stanice i antena u svojem selu. - Znamo da i to mora 

postojati, ali zašto usred sela, koje je puno male djece, kaţu 

ispis Tweet Share on Facebook Plus on Google+ 

  

  
  

 

Nakon Zleća i Štrucljeva, u Zagorju još jedan slučaj ogorčenja i straha mještana zbog 

postavljanja bazne stanice za operatera Telemach. Ovaj puta ‘na noge’ su se podigli 

mještani Gornjeg Kraljevca, točnije zaselka Salaji – Babuki u općini Hrašćina. Saznanjem 

da će se u njihovom malom selu graditi bazna stanica s tri antene, odmah su krenuli u 
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akciju sakupljanja potpisa za peticiju protiv postavljanja bazne stanice. Proces je još u 

tijeku, a već je sakupljeno više od 170 potpisa. Pogađa ih i način na koji je do toga došlo, 

‘na mala vrata’, bez da ih je itko obavijestio. 

 

‘Borit ćemo se i dalje’ 

Bazna stanica gradi se na kući Dragutina Salaja, koji sa suprugom ţivi u Zagrebu, a u 

Kraljevec dolazi povremeno. Iako je u dobrim odnosnima sa svim mještanima, nikome 

nije rekao što namjerava. – Susjed Dragec bio mi je najbolji prijatelj, a nisam znao ništa. 

Nitko nas nije obavijestio, tajio nam je to, a znao je da smo svi protiv toga. Mještani se 

toga boje, vjerujemo da to šteti svima. Znamo da i to mora postojati, ali zašto usred sela, 

koje je puno male djece, evo ima ih sada 12, a još ih je na putu – priča nam jedan od 

mještana, Darko Salaj, čija kuća je 50 – ak metara od one na kojoj će biti postavljena 

bazna stanica. – Cijeli će kraj potpisati peticiju, svi su protiv toga, nećemo odustati. Znam 

da ne moţemo ništa na silu, ali borit ćemo se i dalje – kaţe Darko, a prvi susjed Salajevih 

kod kojih se gradi stanica, Darko Dinjar, dodaje da su mještani u šoku. – Pa nećemo da 

nam se djeca igraju ispod antene koja zrači – kaţe. Za kokošinjac danas čovjek treba 

građevinsku dozvolu, pa kako se ovo moţe graditi bez građevinske dozvole, komentiraju. 

Dodaju da Dragutin Salaj vejerojatno ima od toga financijske koristi, ali za nikave novce 

nitko od njih ne bi tako nešto postavio na svojoj zemlji i ugroţavao sumještane. 
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Podrška Općine 

Peticiju je potpisao i načelnik Općine Hrašćina Branko Tukač. – Nitko nije niti obavijestio 

Općinu o tome. Prošlog petka su me mještani obavijestili. Odmah smo nazvali Ured 

drţavne uprave odnosno Upravni odjel za prostorno uređenje, gradnju i zaštitu okoliša u 

Krapini te saznali da nitko od njih nije zatraţio nikakve uvjete. Izašao sam na teren s 

pročelnicom, a za par sati već je bila i građevinska inspekcija iz Zaboka ovdje, nakon 

prijave da se ovdje gradi bez znanja ljudi i Općine. Kontaktirali smo i poduzeće 

Telemach, zatraţili od njih pdatke da vidimo što se to radi. U utorak je na teren izašla 

inspekcija i očitovat će nam se – rekao je načelnik Tukač. Dodaje da nitko nije protiv 

napretka, no da je problem što se za to nije znalo. 
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– Da su obavijestili Općinu, moţda bismo se mogli dogovoriti da se to izgradi negdje 

dalje od naselja, da se nađe neko drugo rješenje. Mreţa nam svima treba, svi to koristimo, 

no u dokumentaciji stoji da se ova stanica moţe i nadograđivati, na tko zna koliko metara 

i različitih mreţa. Ljudi su u strahu. Mislimo da to znači štetu i zračenje, iako oni tvrde da 

nije tako. Morali su barem pitati ljude, koji su izričito protiv bazne stanice i antene usred 

sela. No drţava je donijela odluke koje nisu na dobrobit ljudi i zajednice i ovo im 

dozvoljava, ne trebaju građevinske dozvole. Protiv zakona ne moţemo i nećemo ići, ali 

pokušat ćemo se nekako izboriti da se nađe rješenje – kaţe Tukač. Da vlasnik te kuće ţivi 

ovdje stalno, sigurno to ne bi napravio, komentirali su mještani. – Tu je vinska cesta, ljudi 

ţive od poljoprivrede, eko proizvodnje, ima investitora koji tu miske napraviti objekte za 

turizam. Hoće li sada htjeti? – pitaju se. U svakom slučaju, mještani ne misle odustati od 

svojih traţenja da se bazna stanica izmjesti dalje od naslelja, a prema riječima načelnika 

Tukača, u Općini imaju podršku. 
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‘Da vjerujem da to šteti, ne bih je nikad tu postavio’ 

Dragutin Salaj, vlasnik kuće gdje se gradi bazna stanica, rekao je da vjeruje da bazna 

stanica i antene neće nikome naštetiti. – Da vjerujem da to šteti, ne bih je nikad tu 

postavio. 30 godina sam radio u HT – u i znam da ne šteti. No ta antena će biti tu bez 

obzira na čijoj kući, operater ima svoj plan i mora je postaviti. Ja sam za napredak, treba 

se podići mobilna infrastruktura u Zagorju – kaţe Salaj. Na pitanje razmišlja li o 

izmještanju stanice odnosno odustajanju, rekao je: - Nije mi drago da me ljudi, koji su mi 

prijatelji i rođaci, hudo gledaju. Ţivim u Zagrebu, više od 30 godina sam radio s 

mobitelima i još sam ţiv i zdrav i nemam nikakvih posljedica zračenja ili radijacije, kao ni 

moji kolege. Financijsku korist imam od ovog, ali ne veliku, a u slučaju da odustanem, 

morao bih platiti sve troškove koje teleoperator do sada ima, a to su sigurno veliki 

troškovi – odgovorio je. 
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